

**God is sovereign 神不能讓你控制**

1 Samuel 4, 5, 6

【羅 Rom 13:1】

【詩 Ps 115:3】

【詩 Ps 135:6】

Q:在歷史上, 神有沒有允許人類干涉過祂的內政呢?

Has God ever allowed humans to interfere in His internal affairs?

【賽 Isa 40:13】

→ \_\_\_\_\_ 干涉神對所多瑪, 蛾摩拉的審判.

\_\_\_\_\_ meddled in God's judgment on Sodom,  
Gomorrhah

我們要藉著撒母耳記 4, 5, 6 章, 三章的經文來看看神怎麼樣運用祂的主權:

Let's see how God uses His sovereignty through the passages in Samuel 4, 5, 6, and 3:

【撒上 1Sam 4:1~11】

**I. Sovereign Lord will not allow Israelites to control Him.**

主權的神不受以色列人的控制.

【書 Josh 5:13~15】

Illustration 1:

Illustration 2:

**II. The Sovereign Lord allows no rival.**

主權的神不允許它神竊取榮耀.

【撒上 1Sam 5:1~5】

Illustration 3:

Illustration 4:

Illustration 5:

**III. The sovereign Lord deposed of the human sovereign.**

主權的神撤換人的領導.

【撒上 1Sam 5:6~12】

【撒上 1Sam 6:1~18】

非利士人必須在上帝面前臣服, 否則他們要面臨滅亡的厄運.

The Philistine's showed homage. Otherwise they might be Extinguished.

The communist's regime is facing toppling if they do not show homage before God.

若中國共產黨不在上帝面前謙卑下來, 很可能時日不多了!

**IV. The sovereign Lord punishes Israelites for their presumptuous action. 主權的主處罰以色列人的擅自越位.**

【撒上 1Sam 6:19~7:1】

**Conclusion 結論**上帝是有全然主權的主, 這整個世界都是祂的權柄範圍, 祂不站在誰那邊, 而是看誰站在祂那邊, 世上的偶像不能夠竊取祂的榮耀, 世上的君王也無法與祂抗衡. 祂不需要我們的保護, 不管是在我們這邊, 或是在敵人那邊, 我們的上帝仍然是按照祂所喜悅的工作. “洪水之上, 祂坐著為王!”  
“瘟疫之上, 祂同樣坐著為王!”

God is the Lord with total sovereignty. The whole world is within his authority. He does not stand on whose side, but the greatest concern is who is on his side. The idols of the world cannot steal his glory, and there is no way any kings are able to contend with Him. He does not need our protection, whether on our side or on the enemy's side, and our God is still working according to his delight. "On the flood, He sits as King!" "On the plague, He also sits as Kin

**Reflection**

1. Many people do stupid things in the name of God. You see spiritual leaders do his own things in the name of God. Does it affect God's sovereignty? If not, how does God protect his own name in this situation? 許多人奉神的名作愚昧的事情. 你看到宗教領袖用神的名來做自己的事情, 這會影響神的主權嗎? 如果不會, 那麼神會用甚麼方法來保護自己的名?

2. Many people feel that our God is a Christian God, He works only in Christian countries. Do you think it is possible that He also work in countries who do not recognize him? How so? 很多人認為我們的神是基督教的神, 只在基督教的國家中工作. 你覺得我們的神有可能在非基督教的國家中工作嗎? 祂會用甚麼樣的方法工作呢?

**God is sovereign 神不能讓你控制**

1 Samuel 4, 5, 6

【羅 Rom 13:1】

【詩 Ps 115:3】

【詩 Ps 135:6】

Q:在歷史上, 神有沒有允許人類干涉過祂的內政呢?

Has God ever allowed humans to interfere in His internal affairs?

【賽 Isa 40:13】

→ \_\_\_\_\_ 干涉神對所多瑪, 蛾摩拉的審判.

\_\_\_\_\_ meddled in God's judgment on Sodom,  
Gomorrhah

我們要藉著撒母耳記 4, 5, 6 章, 三章的經文來看看神怎麼樣運用祂的主權:

Let's see how God uses His sovereignty through the passages in Samuel 4, 5, 6, and 3:

【撒上 1Sam 4:1~11】

**I. Sovereign Lord will not allow Israelites to control Him.**

主權的神不受以色列人的控制.

【書 Josh 5:13~15】

Illustration 1:

Illustration 2:

**II. The Sovereign Lord allows no rival.**

主權的神不允許它神竊取榮耀.

【撒上 1Sam 5:1~5】

Illustration 3:

Illustration 4:

Illustration 5:

**III. The sovereign Lord deposed of the human sovereign.**

主權的神撤換人的領導.

【撒上 1Sam 5:6~12】

【撒上 1Sam 6:1~18】

非利士人必須在上帝面前臣服, 否則他們要面臨滅亡的厄運.

The Philistine's showed homage. Otherwise they might be Extinguished.

The communist's regime is facing toppling if they do not show homage before God.

若中國共產黨不在上帝面前謙卑下來, 很可能時日不多了!

**IV. The sovereign Lord punishes Israelites for their presumptuous action. 主權的主處罰以色列人的擅自越位.**

【撒上 1Sam 6:19~7:1】

**Conclusion 結論**上帝是有全然主權的主, 這整個世界都是祂的權柄範圍, 祂不站在誰那邊, 而是看誰站在祂那邊, 世上的偶像不能夠竊取祂的榮耀, 世上的君王也無法與祂抗衡. 祂不需要我們的保護, 不管是在我們這邊, 或是在敵人那邊, 我們的上帝仍然是按照祂所喜悅的工作. “洪水之上, 祂坐著為王!”  
“瘟疫之上, 祂同樣坐著為王!”

God is the Lord with total sovereignty. The whole world is within his authority. He does not stand on whose side, but the greatest concern is who is on his side. The idols of the world cannot steal his glory, and there is no way any kings are able to contend with Him. He does not need our protection, whether on our side or on the enemy's side, and our God is still working according to his delight. "On the flood, He sits as King!" "On the plague, He also sits as Kin

**Reflection**

1. Many people do stupid things in the name of God. You see spiritual leaders do his own things in the name of God. Does it affect God's sovereignty? If not, how does God protect his own name in this situation? 許多人奉神的名作愚昧的事情. 你看到宗教領袖用神的名來做自己的事情, 這會影響神的主權嗎? 如果不會, 那麼神會用甚麼方法來保護自己的名?

2. Many people feel that our God is a Christian God, He works only in Christian countries. Do you think it is possible that He also work in countries who do not recognize him? How so? 很多人認為我們的神是基督教的神, 只在基督教的國家中工作. 你覺得我們的神有可能在非基督教的國家中工作嗎? 祂會用甚麼樣的方法工作呢?